

國立交通大學 104 學年度  
資訊管理與財務金融學系-財務金融碩士班  
入學學生適用之修課規定

102.03.27\_101 學年度第 2 學期第 3 次系務會議訂定

碩士班：

最低修業年限	一年
應修學分數	39 學分 (不含先修課程)
應修課程	<p>先修課程：經濟學、會計學、統計學 (得憑大學以上成績單證明或其他同等級課程相關證明提出申請，可免修或改修相關課程)</p> <p>共同必修課程：財務管理、投資學、期貨與選擇權、財務計量經濟學、財金理論與實務(一)、財金理論與實務(二)、碩士論文研究</p> <p>各組必修課程：</p> <p>一、財務工程組：(1) 財務數學 (2) 衍生性商品理論 (3) 金融機構與市場</p> <p>二、財務決策組：(1) 個體經濟學 (2) 企業評價 (3) 國際財務管理</p>

**National Chiao Tung University**  
**Department of Information Management and Finance**  
**Graduate Program of Finance**

**Academic Requirements for Master Students**

(Applicable only to students admitted in academic year 2014)

Stipulated at the 3<sup>rd</sup> Academic Affairs Meeting in the 2<sup>nd</sup> semester of Academic Year 2012 (27 March 2013)

<b>Minimum Period of Study</b>	One year
<b>Minimum Graduation Credits</b>	39 credits (not including prerequisite course hours)
<b>Prerequisite Courses and Core Courses</b>	<p><b>Prerequisite courses:</b>  Economics, Accounting, Statistics (can be waived with official college transcript or certificate of other equivalent courses)</p> <p><b>Common Core Courses:</b>  <u>Financial Management</u>, <u>Investment</u>, <u>Futures and Options</u>, <u>Financial Econometrics</u>, <u>Theory and Practice in Finance (1)</u>, <u>Theory and Practice in Finance (2)</u>, <u>Thesis</u></p> <p><b>Other Required Courses for Each Major:</b></p> <p><b>1. Financial Engineering:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>(1) <u>Financial Mathematics</u></li> <li>(2) <u>Theory of Derivatives</u></li> <li>(3) <u>Financial Institutions and Markets</u></li> </ul> <p><b>2. Financial Decision:</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>(1) <u>Microeconomics</u></li> <li>(2) <u>Business Valuation</u></li> <li>(3) <u>Multinational Financial Management</u></li> </ul>